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Egy névte len fe l je lentés 
f i ának e l tünte téséve l váde l te meg i s epét . 
ú pesterzsébeti rendőrség nyomozása Nagy Bálint két fia eltűnésének ügyében. 

{Budapesti tudósttónk telefonjelentise.) A 
pesterzsébeti rendőrség néhány nappal ezelőtt 
névfelen feljelentést kapóit, assely Nagy Bálint 
vásárcsarnoki altisztet aizal gyanúsította meg, 
hogy mintegy öt évvel ezelőtt eltűnt Árpád nevü 
fiának titokzatos eltűnéséhez neki is köze van. 

A rendőrség aansk idején nyomozást is in-
ditott az ügybea éppen az apa feljelentésire, 
eredmény azonban nem volt és akkor annak » 
gyanuaas adtak kifejezési, hogy Nagy Árpádot 
vagy a románok, vagy a vörösön teiték el 
láb alél. 

A névtelen feljelentésre mos! ujabb nyomo-

S z e r d á n dél ig t i b b m in t k é t s z á z an i r i á k a l á 
m nyá r i s zün i dő meghosszabb í t á s á t k é r ő ivet 

Gaál Endr® a kérelmet csütörtökön terjeszti a tanács elé. 

zást indi'o't a rendőrség, kihallgatták a szom-
szédokat, családtagjait, valamint Nagy Bálint 
másik fiát is, A vallomások eredményéről 
azonban eddig még semmit sem közöltek a 
nyilvánossággá*. 

A most meiinditott nyomozás során egyéb-
ként Nagy Bálint harmadik f i i t la keresik, aki 
néhány neppal ezt ölt t i n i el apjának lakásáról. 
Lebeiséges, hogy az egész gyanúsítás csupán 
a pesterzsébeti felizgatott fantázia szüleménye, 
a rendőrség azonban a legeiélyissbb nyomosáét 
folytatja a titok kiderítésére. 

Mint ismeretes, § D é l m a g y a r o r s z á g két nap-
pal ezelőtt mozgalmat inditott abban az irány-
ban, hogy e tmulék nydti szünidejét Szegeden 
is hosszabbítsák meg 15 n e p p a l , amint ezt már 
a fővárosban elreödielíéJt. E célra dr. Gsdt 
Endre kulturtanácsnok szobájában eláirási ivet 
fejtettek fel. A mozgalom propagálását raag& 
Qaál Endre vállalta, aki azonnal hozzáfogott a 
tanács elé terjesztendő beadvány megszerkesz-
téséhez. A tersek sssiini 100 a l á í r á s elegendő 
lett volna arra, hogy a kérelem kedvező el-
intézést nyerjen ugy a tanácsban, mini a kultusz-
minisztériumban. 

A szerdai napon a kulturszenátor hivatalos 
helyiségében a szülők egymásnak adták a 
kilincse!. Alig néhány óra alatt már betelt alá-
írásokkal a négyoldalas tv, ugy, hegy mellékletre 
kerültek már a későbben jövők aláirasai. A szülők 

nem győzlek feálflkodai a üsulturtanácsnoknal, 
aki elnáritotta magáiéi a mozgatom eszméjének 
kezdeményesését. As aláirók között ssarepeinek 
egyébként a társadalom minden rétegének kép-
visel öi. 

E d d i g mintegy 200 aláírás gyűli össze, 
de csütörtök d i előtt 10 óráig m í g 

Ujabb száz aláírót remiinek. 

A kérvény sorsa felett csütörtök délelőit dönt 
a város tanácsa — a jelek szerint k e d m ő e n . 
A kérelmet Qiál Endre kulturtsnacsnok propa-
gálja a legjobban, aki maga is erősen érdekelve 
van a kéidésben — unokája révén, A tanács 
döntése u an e kérelmet sürgönyileg juttatják 
el a k u l i u s z m i n l i z t i r t n m b v , ahol remélhetőleg 
lővárosi mintára Szegeden is meghosszabbítják 
a nyári szünetet. _____ 

Oktébe r ö töd ikén a k o r m á n y á é je len lé tében 
tesz ik le a z egyetemi k l in ikák a lapkövét . 
As egyetemi építkezésekkel kapcsolatban 

szeptember hónapra tervezték as egyetem alapkő-
letételi ünnepségét. A nagyarányúnak tervezett 
ünnepség időpontját minden körülmények között 
össze akarták kapcsolni a kormányzó szegedi 
lejövetelével és ecélbél az egyetem a kultusz-
mivisztirium utjő« összeköttetést tartóit fenn a 
k o r m á n y z ó k a b i n e t i r o d á j á v a l . Eredetileg szep-
'tsber ötödikére tervesték az alapkőleiételi 
ünnepséget, de a kormányzó a dátumra 
tudott ígéretet tenni, hogy lejön Szegedre. I|y 
ssutin » kultuszminisztérium és a kabinetiroda 
október 5 ikében állapodott meg, amikor is 
megtartják az egyetem alspkőletéteti ünnepségét. 

A kormányzé fogadtatási ünnepségének elő-
készületeit a kultuszminisztérium végzi, ahon-
nan a fogadtatási tervezetet elküldték az egye-
temnek, amely viszont a város tanácsát értesí-

tette sz ünnepély időpontjáról. A város fanácea 
is megtette előkészületeit, hogy mélié keretek 
között fogadja a kormányzói. 

A kormányzó szegedi tartózkodása alkalmá-
val as ünnepségekkel kapcsolatban megszem-
léli as egyetem összes épületeit, a fogadalmi 
templomot, azonkívül padig szemlét (art a sze-
gedi helyőrség fölölt. Errs as alkalomra ismét 
Szegedre várják a kultuszminisztert is, aki a 
szegedi egyetem építkezéseit állandó figyelem-
mel kiséri és annak haladását elősegítette. 

Értesülésünk szerint a kormányzó az alapkő* 
letételi ünnnepségek előtti napon Kecskemiten 
vesz részt egy országos iellegü ünnepségen és 
Kecskemétről jön majd Szegedre. A tervek sze-
rint az ünnepség előtti éjszakát Szeged állomá-
son szalonkocsijában fogja eltölteni. 

II t a n ács á l l á spon t j a s ze r i n t s emm i köze 
a l e sze rződö t t s z í nészek so r s ához . 

Móka <s harc Andor Zsigmond koncessziója körül. 

Andor Zsigmond koncessziója körül a városi 
hatóság részéről most már egészen mókás dol-
gok történnek. Megírtuk szerdai számunkban, 
hogy s tanács felterjesztésben kérte a kultusz-
minisztériumot, bogy ne adja ki a koncessziót 
Andornak. A kultuszminisztérium erre a rövid 
és váratlan tartalmú felterjesztésre nem volt 
hallandó, mint a szegedi Itnácí, álláspontját 
máról-holnipra megváltoztatni, banem leirt a 
városhoz, hogy indokolja tseg kérelmit. 

Az ujabb felterjesztést a kultuszminisztérium 
kedd déüg kérte a várostól, azonban dr. G a á l 
Endre tanácsnok csak szerda délben idta pos-
tára, expressz ajánlott levélben. 

A kuttaszmimsztériumnik és s szinészegyesü-
lelnek változatlanul az az álláspontja, hogy a 
koncessziói Andornak ki kell a d n i , mintán már 
megszervezte hatvantagu társulatát. A tanács 
álláspontja ezzel szemben as, bogy neki semmi 
köze e lesterződöti stlniszek sorsához. A szer-
dán küldött felterjesztésben igen sovány indo-
kolás van. A legérdekesebb, hogy a tanács 

azért rsgasskodík Andor koncessziójának meg-
tagadásához, mert már a m u l l étben sem telje-
sítette szerződésben vállalt kölelessigelt és mart 
a tanács szerint az idén még kevésbbé lenne 
erre kipes. A kultuszminisztériumban és » 
szinészegyesületben bizonyára felmerüli ennek 
as indokolásnak kapcsán as a kérdés, bogy 
miért nem szorította a város Andor Zsigmon-
dot kötelességeinek te'jísiiésére, hiszen iithon 
köztudomásu, hogy s« a szinügyi bizottság, se 
a tanács részéről m i g csak figyelmeztetésben se 
r i s z e s ü l i és hogy a szerződés a bírságolás jo-
gát is megadja a városnak. Bizonyára felmcrai 
még Budapesten az a kérdés is, hogy miért 
állította ki a polgármester és a kulturszenátor 

junius k i z t p i n , tehát a színházi ste-
zon v i g i n 

a legjobb és legszebb bizonyítványt Andor 
Zsigmondról, hs az volt a meggyőződésük, hogy 
nem teljesiietls a kötelességét és hogy miért 
küldtek fel Budt pestre a kuKuizminisziéűumbi 

í 

julius k ö z r p i n , tokái az égis* stinházl 
szezon bsjejezise u l á n 

olyan tanácsi határozatot, aasely szerint Andor 
művészt Uljtsliményei ellen nem merüli f i i ki-
fogás. 

Ezekre a kérdésekre a vdros k ö z ö n s i g e i t 
szerelne v á i a s z l k a p a t , hiszen bizonyára érdek-
lik az okok, amelyek miatt a tanács véleménye 
Andor Zsigmondról máról holnapra megváltozott. 

A harc tebát Andor koncessziója körül még 
tart egy-két napig, A kultuszminisztérium és a 
Szissészegyesület változatlanul állja régi állás-
pontját. K e r i i s z Róbert kultuszminisztert állam-
titkár szerdán telefonon tárgyalt ebben az ügy-
ben G a á l Endrével, aki azonban mereren ra-
gaszkodik legeslegnjibb álláspontjához. Ben-
nünket a szinház személyi dolgai nem érdekel-
tek kezdettől fogva. Nem tartottuk raegenged-
~:etőnek, hogy beleavatkozzunk Andor és tár-

ulatánas egyes tagjai közölt folyt peres 
ügyekbe, végül is a színésznek igaza volt, 
amikor fizetéséi köve'elte, viszont szomorúnak 
tartot t , hogy a színház jobb sorsra érdemes 
igazgatója olyan kelyzelbe kerfllt, hogy nem 
tudóst fizetni. Mikor azonban Andor, r i s t b e n e 
hsiyl társadalom támogatása folytán, abba a 
hetyseibe került, hogy tud fiietni és a tanács 
akarja efgáecsolní, akkor igisságérselünklöl 
vezettetve megint meg kell kérdeznünk, hogy 

m i i r l változMta meg a tanács állás-
pontját máról- holnapra ? 

Ilyen dodonai lelka munkához még sincs 
joga a hatóságaik. Hiszen, bogy többet ne 
mondjunk, 

azok az urak, akik igen tekintélyes 
összeggel járultak hozzá a szinház 
szanálásához, bizonyára nem adták 
votaa ide azt a pénzt, ha tudták volna, 
bogy a tanács közigazgatási nton is 
mindent el jog követni Andor lehetet-
lenné tétele érdekében. A hatóságnak 
nincs joga ilyen nagysüé vB tévedésben 
tartani a közönséget. Ellenben a leg-
elemibb kötelessége lett volna épp az 

ellenkezőjét megtenni. 

AZ OLVASÓ ROVATA. 

Levelek a hadiszerelésekröl. 

A hadisxerelések ügyében egyre-
másra kapjuk a leveleket szakértektől és 
amatőröktől. A levélcsomóból a következő 
kettővel szeretnénk e helyen lezárni a 
szélesre dagadt vitatkozást. 

Tisztelt Szerkesztő ur\ Tisztelettel a következők-
ben vagyok bátor válaszolni „Egy törekvő amatőr" 
levelére. Felhívom figyelmét a törekvő amatőrnek: 
I. 1926. tv augusztus 18 ikán a Délmagyarország 
Az olvasó rovatában megjelent „Válási: egv laikus-
nak". II. 1926 év aupusz'.us 24 ikén Az Est napi-
lapban megjelent „GyitkoIneS a lelkiismeretlenül 
szereit vili anyós vezetékek" cimü közleményekre. 
III. A most megjelent Kelnler József „Elektrotechnika" 
munkájának I. kötetének 1. iejezetére, amely anyag-
ismével foglalkozik. Tisztelettel: Egy szakértő. 

* 

Igen tisztelt Szerkesztőségi Csak most van mó-
domban válaszolni a „Válasz egy laikusnak" cimü 
közleményre. Djcára annak, hogy a háború alatt 
tényleg elvitték a harangokat, a rézmozsarakat és 
vasalókat, de annak utánpótlására semmilyen ható-
ság eddig senkit sem kötelezett, amint a*t a t. 
szakértő ur a villanyvezetékeknél óhajtja. Tisztelet-
tel: Egy agyonszanált laikus. 

Kutyák a v i l lamoson. 

Tisztelt Szerkesztőségi Mig Wienben, Buda-
pesten bármilyen feutyák szállítását a villamoson 
megengedik, addig a szegedi villamoson tilos, 
még az öiebeké is. Eu hihetőleg állatvédelmi szem-
pontból történik, hogy hü barátainkat z villamos 
döcögősétől is megkíméljék. Azonban kutyáink — 
sok embertársunktól elQtően — jőban és rosszban 
is gazdáikkal akarnak tartani, kérjük tehát a villa-
mos igazgatóságát, engedje meg a kutyák szállí-
tását. Kiváló tisztelettel: Figyelő. 

Szerdán 100 milliárd pengő-koronát 

hoifak forgalomba. Budapestről jelentik: Szer. 

dán a pengő felülbélyegsésü bankjegyek elsö 

napján több mint 100 milliárd korona értékfi 

pengőbmkjegyet váltottak át a Nemzeti Banknál. 


